
Programma 'Sport is meer!' 

Sportverenigingen starten voorzichtig weer op 
Onze Berkellandse sportverenigingen vervullen een belangrijke rol als het gaat om de 
leefbaarheid van de kernen. Voldoende sporten en bewegen is essentieel voor een 
gezonde leefstijl. Dit ziet het kabinet gelukkig ook en we zijn blij dat sportverenigingen 
sinds 29 april de jeugdactiviteiten weer voorzichtig hebben kunnen herstarten. De 
aangepaste maatregelen houden in: 
• Kinderen en jongeren krijgen vanaf 29 april meer ruimte voor georganiseerde 

buitensport en -spel (geen officiele wedstrijden). 
• Kinderen tot en met 12 jaar kunnen onder begeleiding samen buiten sporten. 
• Jongeren van 13 tot en met 18 jaar mogen onder begeleiding buiten sporten met 

elkaar, maar met 1,5 meter afstand. 
• Topsporters kunnen op aangewezen trainingslocaties de training hervatten als zij 1,5 

meter afstand in acht nemen. 

De Vereniging Sport en Gemeenten, de sportkoepel NOC*NSF en de afzonderlijke 
sportbonden hebben gewerkt aan een algemeen sportprotocol. Vanuit de diverse bonden 
zijn sport specifieke protocollen opgesteld. Samen met de aangepaste noodverordening 
vormt dit het kader waarbinnen activiteiten weer opgepakt kunnen worden. We 
vertrouwen hierbij op het `zelf organiserend vermogen' van verenigingen. Veel 
verenigingen zijn hiermee inmiddels gestart. Wij houden hoofdzakelijk via de Sport 
Federatie Berkelland zicht op hoe dit vormgegeven wordt. 

De sportkantines en -horeca blijven gesloten. Verenigingen missen daarmee vooralsnog 
hun belangrijkste inkomstenbron. Veel verenigingen organiseren daarnaast een jaarlijks 
evenement, toernooi of actie(s) die veelal voor de nodige inkomsten zorgen. Vaak zijn 
deze inkomsten noodzakelijk om een sluitende begroting te kunnen presenteren. Al met 
al zal dit gevolgen hebben voor de financiele kracht van verenigingen op de lange 
termijn. 
Vanuit het plan toekomstbestendige verenigingen wordt er dit jaar een eenmalige extra 
subsidie aan verenigingen uitgekeerd. Dit zal in de huidige situatie eerder als 
noodzakelijk dan als 'extra' fungeren. 
Ook de subsidieregeling Transformatiefonds sport' wordt per 1 oktober opengesteld. Het 
is mogelijk dat de huidige situatie ervoor zorgt dat verenigingen minder in staat zijn tot 
planvorming in het kader van toekomstbestendigheid. Anderzijds kan de regeling ook de 
boost geven die nodig is om hier op in te gaan zetten. 

In het verlengde van dit laatste onderwerp is het ook zaak te bepalen hoe we in 
algemene zin om gaan met de subsidies. Zowel voor de (grotere) begrotingspost 
subsidies als de kleine verenigings- en evenementensubsidies geldt dat de 
gesubsidieerde activiteiten (deels) niet kunnen worden uitgevoerd. In het kader van de 
rechtmatigheid en verantwoording moeten we op de middellange termijn een standpunt 
innemen over hoe hier mee om te gaan. Dit geldt ook voor cultuurverenigingen en 
-organisaties. 

Voor zwembaden is het een zware tijd 
De exploitatie van zwembaden (en sporthallen) staat op dit moment onder druk. De 
activiteiten binnen deze accommodaties mogen voorlopig niet hervat worden. De 
inkomsten uit zwemlessen, verhuur en entree (en/of abonnementen) vallen stil en/of 
schuiven op. De financiele positie van de exploiterende organisaties vraagt aandacht en 
we houden hierover goed contact. 

Combinatiefunctionarissen/buurtsportcoaches houden de jeugd bezig 



Tijdens de coronacrisis kwam in eerste instantie de inzet van de 
combinatiefunctionarissen/buurtsportcoaches even tot stilstand. Al snel werden er door 
de Sport Federatie Berkelland, Muziek- en KunstWijs, Bibliotheek Oost Achterhoek en 
`Beweegwijs' digitale alternatieven gevonden om hoofdzakelijk de jeugd in beweging te 
houden en te voorzien van cultuureducatie. Dit laatste veelal in afstemming met 
basisscholen. De CF-organisaties zijn op dit moment volop bezig met de planvorming 
voor het moment dat de maatregelen worden versoepeld. Met de buurtsportcoaches 
wordt nu samen gekeken naar de inzet op activiteiten voor jongeren die geen lid zijn van 
een sportvereniging. 

Voorbereidingen Zomertoer toch weer opgepakt 
De verwachting is dat er dit jaar extra veel animo zal zijn voor het zomerprogramma voor 
basisschoolleerlingen. Gezinnen zullen immers minder op vakantie gaan, waardoor 
kinderen meer rond huis zullen blijven en toe zijn aan lekker bewegen en creatief zijn. 
De CF-organisaties bereiden samen met de Jimmy's en Voormekaar Welzijn een aanbod 
voor. Het aanbod zal (semi) digitaal zijn, afhankelijk van de coronamaatregelen in de 
zomer. En zal wederom opgepakt worden met (maatschappelijke) organisaties, 
verenigingen, stichtingen en ondernemers uit de kernen. Ook zal er in het proces weer 
extra aandacht zijn voor kinderen uit vluchtelinggezinnen en kinderen met een beperking. 
De voorbereidingen voor het Berkelland Friends Festival (BFF), het interculturele festival 
in oktober, die de CF-organisaties organiseren samen met team vluchtelingen, staat op 
een laag pitje. 

Het lokaal sportakkoord krijgt een ander tijdspad 
Tot slot is het goed om in te gaan op de stand van zaken rondom het Lokaal 
Sportakkoord Berkelland. Samen met verenigingen, sportaanbieders, zorg- en 
welzijnsorganisaties en scholen zijn we al enige tijd bezig om te komen tot gezamenlijke 
ambities op het gebied van sport en bewegen. De ambities zijn teruggebracht naar drie 
hoofdlijnen: 

- Het realiseren van toekomstbestendig sportlandschap 
- Het begeleiden van 18+ doelgroepen naar sport- en beweegaanbod 
- Bijdragen aan een gezonde generatie 

De coronacrisis zorgt voor een ander tijdspad. Op advies van de VSG wordt een 
ondertekenings-bijeenkomst sowieso niet eerder gepland dan in het najaar. Op dit 
moment proberen we de activiteiten van de projectgroepen weer te gaan hervatten, zodat 
er over enkele maanden een sportakkoord met bijbehorende uitvoeringsagenda ligt. 



Programma `Cultuur is van iedereen' 

Organisatiekracht en weerbaarheid van organisaties worden op de proef gesteld 
Het naoberschap en het rijke verenigingsleven dat kenmerkend is voor Berkelland zijn 
van onschatbare waarde in moeilijke tijden. We zien dat aan de vele initiatieven die er 
zijn om elkaar te steunen. 
Maar we zien ook dat het thema `toekomstbestendigheid' nog actueler wordt en dat 
transformatie noodzakelijk is. Binnen de cultuur- en erfgoedvisie pakken we dit op en we 
gaan de middelen die beschikbaar zijn voor transformatie optimaal inzetten. 

Culturele organisaties zullen niet direct ophouden te bestaan als er even niks 
georganiseerd kan worden. Maar dat wordt anders als de crisis langer aanhoudt, vooral 
voor de instellingen die voor hun inkomsten afhankelijk zijn van betalende bezoekers. 
Namens alle culturele instellingen heeft de cultuurcoalitie Oost daarom een brandbrief 
gestuurd aan de provincie met de volgende oproep: 
"U heeft al projectsubsidies voor leefbaarheidsinitiatieven in het leven geroepen, maar er 
is nu daadwerkelijk financiele steun voor uw eigen Gelderse culturele infrastructuur 
nodig. Zodat deze nog bestaat als de crisis voorbij is." 

Zorgen zijn er dus zeker en het is een realistisch scenario dat een deel van de 
organisaties in financiele nood komt door het (tijdelijk) wegvallen van inkomsten uit 
activiteiten. Wellicht is deze crisis zelfs aanleiding tot het beeindigen van de activiteiten. 
Dit geldt bijvoorbeeld oak voor musea die te maken hebben met het geheel wegvallen 
van inkomsten uit bezoekers. Daarin zal een verschil te zien zijn tussen de musea die 
meer of minder worden ondersteund door de gemeente en of er sprake is van een 
gezonde reserve. 
De vele erfgoedverenigingen die Berkelland rijk is zullen naar verwachting de eigen 
activiteiten binnenkort weer oppakken. Hun gezamenlijke zorgen zullen mogelijk door de 
huidige situatie wat nadrukkelijker naar voren komen. Vooral de toekomstbestendigheid 
staat hier onder druk. Meer en intensiever samenwerken kan een oplossing zijn en de 
huidige situatie zou deze ontwikkeling kunnen versnellen. Oak hier komt de visievorming 
dit jaar op het juiste moment. 

Alle culturele verenigingen en organisaties in Berkelland kunnen met vragen terecht bij 
de Stichting Muziek- en Kunstwijs. We zorgen er samen voor dat daar zoveel mogelijk 
relevante informatie beschikbaar is. Denk hierbij aan regelingen waar verenigingen en 
organisaties gebruik van kunnen maken. We hebben (minimaal) wekelijks contact met de 
Stichting Kunstwijs am te weten wat er speelt en mogelijke vragen te kunnen 
beantwoorden. 

Daarnaast blijven we in de regio oak nog intensief samenwerken binnen het Cultuur- en 
Erfgoedpact Achterhoek. Het plan voor een nieuwe pactperiode vanaf 2021 is bijna 
afgerond. Als het aan Berkelland ligt, wordt deze regionale samenwerking voortgezet. 
Voor betrekkelijk weinig geld worden veel projecten in de regio georganiseerd door 
professionals en amateurs. Juist in deze tijd kan de aanjaagfunctie van het pact goed 
gebruikt worden. 

De aanpak van de Cultuur- en Erfgoedvisie 2020-2030 is aangepast 
Ons proces ('innovatief light') was gericht op participatie en inbreng door inwoners en 
betrokkenen. Door de ontwikkelingen waren we genoodzaakt een aangepaste aanpak te 
kiezen die zoveel mogelijk recht doet aan de oorspronkelijke bedoeling. 
We houden daarbij vast aan de planning: vaststelling in de gemeenteraad van december 
2020. De aangepaste aanpak is gebaseerd op het ontwikkelen van een eenvoudig 
platform voor alle partijen die te maken hebben met cultuur- en erfgoed in Berkelland. 
Dat platform heeft tot doel een community te worden waar alle verhalen, vragen, zorgen 
en wensen over onze gezamenlijke cultuur en erfgoed samen komen en verder gebracht 
kunnen worden. 



Een en ander moet zodanig creatief en prikkelend zijn, dat veel inwoners geInspireerd, 
verrast en aangesproken worden. Mogelijk dat dit platform bij succes een vervolg krijgt 
als een van de oplossingen voor de toekomstbestendigheid van het verenigingsleven. 
Met de input uit dit platform, de bijeenkomst in de Synagoge op 17 februari 2020 en de 
quickscan van 2019 wordt na de zomer een advies geformuleerd. Op basis van dat 
advies schrijven we de Cultuur- en erfgoedvisie voor 10 jaar (op hoofdlijnen) met 
uitvoeringsplan voor de komende 2 jaar. Zo kunnen we de uitvoering steeds aanpassen 
op de uitdagingen van de actuele situatie. 

Ook het proces om te komen tot een kerkenvisie (als onderdeel van de cultuur- en 
erfgoedvisie) is anders ingericht. In plaats van het houden van fysieke bijeenkomsten op 
locatie wijken we uit naar Skype sessies per kern met kerkeigenaren en -besturen. Het 
doel van de gesprekken is om te horen hoe het met de kerken gaat en om input op te 
halen over de toekomst van kerkgebouwen in Berkelland in relatie tot herbestemming 
van de gebouwen. We blijven daarbij alert op de aansluiting van wensen en behoeften 
van kerkeigenaren en besturen op de cultuur- en erfgoedvisie. 
De gesprekken en de kerkpaspoorten (globale analyse per kerk) vormen de basis voor 
de visie op de toekomst van religieus erfgoed en de vervolgstappen voor de komende 
jaren. Die nemen we op in de uitvoeringsagenda. 
Overigens verwachten we dat de corona-omstandigheden leiden tot een positieve 
versnelling van ontwikkelingen rondom herbestemming van kerken. 



Actief met duurzaamheid en Energie 

Investeringsbereidheid woningeigenaren neemt (nog) niet af 
De stinnulering van besparings- en opwekmaatregelen met subsidies en leningen loopt tot 
nu toe gewoon door. Een verklaring daarvoor kan zijn dat het vaak gaat om beperkte 
woningaanpassingen die wel doorgang kunnen vinden. Door eigenaren zelf (meer tijd) of 
door lokale aannemers, maar dan met enige aanpassing van de werkwijze. Op dit 
moment kunnen wij nog geen inschatting maken in hoeverre de investeringsbereidheid 
van inwoners en bedrijven afneemt door economische onzekerheid. 

Controles op gebouwniveau zijn uitgesteld 
Deze fysieke controles bij woningen en bedrijven hadden we gepland om te controleren 
of gesubsidieerde maatregelen ook daadwerkelijk zijn toegepast. Onzeker is of ze wel 
kunnen plaatsvinden in de 2e helft van 2020 en of er dan voldoende capaciteit voor 
beschikbaar is. 

Overigens zijn alle activiteiten met ondernemers opgeschort om hen niet onnodig te 
belasten. Promotie en stimuleringsactiviteiten bij maatschappelijke instellingen zijn om 
diezelfde reden opgeschort. 

Participatie bij grootschalige opwek is een uitdaging 
Het is voor initiatiefnemers immers niet mogelijk om een gebruikelijk participatietraject te 
organiseren. Dit betekent dat zij zich extra zullen moeten inspannen en creatieve 
oplossingen moeten bedenken. We doen namelijk in de vergunningprocedure geen 
concessies aan de kwaliteit van het participatietraject. We beoordelen deze kwaliteit 
zodra er een officiele aanvraag is ingediend. 
Overigens zit de ambtelijke capaciteit voor het begeleiden van deze initiatieven aan zijn 
grens. Dit komt omdat veel initiatieven tegelijk lopen (vanwege de deadline voor SDE-
subsidie), nnaar ook omdat de werkzaamheden tijdens de coronacrisis meer tijd vragen. 

Voor de uitvoering van motie M19-08 ̀ eigen initiatief voor grootschalige lokale & 
duurzame energie-opwek zouden voor het zomerreces de eerste bevindingen met de 
gemeenteraad gedeeld worden. De voorbereiding daarvan is onder druk komen te staan 
door de andere prioriteiten. Toch proberen wij wel een eerste vingeroefening met u te 
doen. 

Traject Regionale Energiestrategie is aangepast 
Het participatiedeel voor de Regionale Energiestrategie (RES) kon niet doorgaan. Dat 
betekent dat er rond de zomer 2020 slechts een voorlopig concept-hod van de 
energieregio Achterhoek wordt gedaan aan het Rijk. Dat hod wordt dan later 
geactualiseerd naar aanleiding van nader onderzoek, de raadpleging van stakeholders 
en de inbreng van gemeenteraden. Dit vraagt de komende weken veel van de 
communicatie over de betekenis van het voorlopige bod en het nog te volgen traject. 

2020: een trendbreuk in energieverbruik 
Zeker is dat 2020 een afwijkend jaar zijn qua energieverbruik. Dit maakt het signaleren 
van trends in data (monitoring) lastig. 



Programma `Zorg voor wie dat nodig heeft' 
WMO 
Beschermd Wonen 
De ondersteuning binnen Beschermd Wonen instellingen gaat (aangepast) door. Bij 
contactmomenten is er extra aandacht voor hygiene en daar waar het kan wordt het 
contact op een andere man ier ingevuld. 
We zien over het algemeen dat veel dagbestedingsvoorzieningen gesloten zijn. Aileen 
voor inwoners die het echt nodig hebben, bestaat de mogelijkheid om wet naar de 
dagbesteding te gaan. Met betrekking tot de doelgroep beschermd wonen wordt gekeken 
naar clienten die zonder dagbesteding gaan decompenseren, omdat de structuur 
ontbreekt of clienten geen netwerk hebben. Voor de korte termijn is dit een prima 
oplossing, maar voor de langere termijn maken zorgaanbieders zich wet zorgen over 
terugval en overlast. Mogelijk leidt dit op de langere termijn ook voor een tijdelijke 
verhoging van indicaties. Dit is op dit moment echter moeilijk in te schatten. 

Maatschappelijke Opvang 
De opvangvoorzieningen voor dak- en thuislozen blijven zoveel als mogelijk open. Er is 
een 'extra locatie' gezocht en geopend om de clienten meer te spreiden. Dit brengt voor 
de korte en de langere termijn extra kosten met zich mee. Daarnaast zijn er quarantaine 
plekken ingericht voor het geval er coronabesmettingen aan het licht komen. De 
inloopvoorzieningen zijn op veel plekken gesloten. Dit betekent dat kwetsbare mensen 
met een GGZ achtergrond (deels ook zorgmijdend) veelal op zichzelf aangewezen zijn. 
Dit is een kwetsbare situatie die in de gaten gehouden wordt door de zorgaanbieders. 
We verwachten op de langere termijn dat het aantal meldingen bij ons advies- en 
meldpunt GGZ zal toenemen, wanneer we weer meer zicht krijgen op deze kwetsbare 
groep mensen. 

Eigen bijdrage inning 
Minister De Jonge van VWS heeft besloten dat in verband met het coronavirus de eigen 
bijdrage voor in ieder geval de maanden april en mei collectief niet worden geInd. Dit 
geldt voor alle Wmo-clienten behalve de clienten met de voorzieningen beschermd 
wonen intramuraal en opvang. Het is nog niet bekend wat er in juni en juli gaat gebeuren. 

Financien: 
VNG is met VWS in gesprek over compensatie van gemeenten over de gederfde 
inkomsten over deze twee maanden. 

Subsidies 
Vanuit het subsidiebureau zijn we intern en in de regio aan het inventariseren wat corona 
voor gevolgen kan hebben voor gemeentelijke subsidies. Diverse gesubsidieerde 
instellingen lopen inkomsten mis en kunnen eventueel in de problemen komen. Je kunt 
denken aan derven van inkomsten in sportkantines, musea, Kruidentuin etc. 

Hulp bij huishouding 
De hulp bij huishouding blijft geleverd worden. 
In de eerste weken waren er inwoners die de zorg zelf stopten. 
Uit de cijfers die aangeleverd zijn door de zorgaanbieders blijkt dat het aantal afneemt. 
Inwoners kiezen toch weer voor de hulp bij huishouding. 

Jeugd 
Noodopvang kinderen 
De noodopvang voor kinderen met ouder(s) in cruciale beroepen is 17 maart opgestart. 
Scholen, kinderdagverblijven en gastouders hebben afgewogen welke locaties tijdelijk 
konden sluiten. Bij gastouders speelde ook mee of zij in de risicogroep behoorden. 



Binnen de geopende locaties werden naar mate de maatregelen !anger duurden meer 
kinderen opgevangen. Ouder(s) konden het werken/thuiswerken en de zorg voor de 
kinderen lastiger combineren. Oppas was ook steeds lastiger te regelen. Anderzijds nam 
de kwetsbaarheid toe, waardoor er meer opvang is geboden voor kinderen uit deze 
gezinnen (zie alinea jeugd — kwetsbare kinderen). In totaal werden er in de afgelopen 
drie weken ongeveer 600 kinderen opgevangen. 

Onder 24-uurs opvang wordt verstaan de noodopvang voor de avond, nacht en in het 
weekend. Binnen gemeente BerkeIland wordt bij IKC Het Sterrenpalet 24-uurs opvang 
geboden. Het gaat op dit moment om 2 kinderen. 

Wekelijks is de noodopvang gemonitord. De verwachtingen waren elke week hetzelfde: 
de behoefte aan noodopvang neemt toe. De vraag naar 24-uurs opvang blijft stabiel. De 
capaciteit bleef, op een enkele locatie na, voldoende. Waar nodig heeft onze coordinator 
en/of de Voormekaar medewerker gecommuniceerd met school/KDV/gastouderbureau, 
eventuele zorgaanbieder en de ouder(s). Het Voormekaarteam heeft een zeer 
belangrijke rol vervult om de kwetsbaarheid binnen gezinnen beperkt te houden en te 
verlichten, waar mogelijk. 

Er spelen in de afgelopen dagen veel vragen en zorgen bij kinderdagverblijven en 
scholen. De invulling van de versoepeling wordt steeds meer helder. Op 28 april is er een 
verduidelijking gekomen vanuit VNG. Samengevat is dit de strekking: 

• Kinderdagverblijven, gastouders en speciaal basisonderwijs gaan per 11 mei 
100% open. 

• Basisscholen gaan per 11 mei voor 50% open + noodopvang voor schoolgaande 
kinderen. 

• School vindt plaats gedurende een hele dag. BSO alleen na schooltijd. 
• Gemeenten coordineren de noodopvang in samenwerking met basisonderwijs en 

kinderopvang. 
• Gemeenten organiseren en financieren avond/nacht/weekendopvang. Hiervoor 

is geld gereserveerd voor gemeenten door het Rijk. 
• Noodopvang is beschikbaar in aanvulling op de schooltijden/BSO of de uren die 

al regulier worden afgenomen bij een KDV of gastouder, indien dit noodzakelijk 
is, omdat ouders in cruciale beroepen (extra) werken. 

Wat betreft het financien zijn er de volgende afspraken: 
- Noodopvang is nog steeds zonder extra kosten voor ouders. 
• Ouders is verzocht de facturen van de kinderopvang te blijven betalen. Hierdoor 

kunnen de kinderopvangorganisaties draaiende blijven en zorgt dat voor 
continuIteit van het aanbod. Ouders met recht op kinderopvangtoeslag (KOT), 
beide ouders hebben dan werk, krijgen van het Rijk de kosten voor het betalen 
van de in deze periode niet-afgenomen kinderopvang (0 — 12 jaar) volledig terug. 
Gemeenten financieren opvang voor 2(,5) tot 4- jarige peuters van 
eenverdienende ouders. 

• Het ministerie van Sociale Zaken en Werkgelegenheid (SZVV) stelt in dit kader als 
coronamaatregel landelijk bijna 4,5 miljoen euro beschikbaar voor gemeenten. 
Gemeenten kunnen hiermee ouders compenseren die geen recht hebben op 
(Rijks)kinderopvang-toeslag en die ook tijdens deze coronasluitingsperiode een 
inkomensafhankelijke eigen bijdrage betalen voor gebruik van gemeentelijke 
regelingen als peuteropvang voor eenverdieners, Voorschoolse Educatie en de 
Sociaal-Medische Indicatie (SMI). 



Kwetsbare kinderen 
Alle partners die samenwerken om de veiligheid van kinderen te waarborgen — zoals het 
Voormekaarteam, Veilig Thuis, de Raad voor de Kinderbescherming, de Gecertificeerde 
Instellingen, jeugdzorgaanbieders en jeugdgezondheidszorg - hebben nu het beleid dat 
zij zo min mogelijk fysiek contact met kinderen en hun gezinnen hebben. Zij maken 
daarbij wel samen met scholen en kinderopvang voortdurend de inschatting of een 
huisbezoek toch noodzakelijk is i.v.m. de veiligheid van het kind. lndien dit noodzakelijk 
is, gaan ze op huisbezoek, met inachtneming van de RIVM richtlijnen. In deze tijd is het 
des te belangrijker dat er een sterk netwerk staat van partners die gezamenlijk 
verantwoordelijkheid nemen voor de veiligheid van kinderen. Deze samenwerking 
verloopt tot dusver goed. Veilig Thuis geeft bijvoorbeeld aan dat het aantal meldingen 
sinds de coronacrisis stabiel is gebleven. Wet zijn er wat meer acute situaties, waar Veilig 
Thuis dan wet op huisbezoek gaat. Ook zijn de partners alert op zorggezinnen. Zo 
attenderen zij hen bijvoorbeeld op de mogelijkheid tot noodopvang. Dit is terug te zien in 
het aantal Berkellandse kinderen op de noodopvang. 
Zolang Voormekaar korte lijntjes houdt met gezinnen en samenwerkingspartners, 
verwachten we op lange termijn geen extra problemen in gezinnen en extra inzet of 
effecten van de coronacrisis. 

Zorgtrajecten 
De nneeste ambulante hulpverleners doen hun begeleiding via beeldbellen. Dagbesteding 
en dagbehandeling gaat veelal niet door. Kinderen die in een woonvoorziening wonen, 
hebben minder mogelijkheden om naar huis te gaan. 

Jimmy's 
De jongeren van Jimmy's organiseren verschillende activiteiten met inachtneming van de 
RIVM richtlijnen. De jongeren hebben zelf verschillende activiteiten opgezet, zoals 
Jimmy's TV. Hiermee proberen ze andere jongeren te bereiken en inspireren. Ook gaan 
reguliere activiteiten via beeldbellen zoveel mogelijk door, zoals de girls night. De 
jongerenwerkers hebben daarnaast extra aandacht voor jongeren die dat juist nu nodig 
hebben. Op lange termijn verwachten we hier weinig effect van de coronacrisis. Mogelijk 
komen de jongeren met nieuwe initiatieven. 

Subsidies voor informele zorg 
Er zijn een aantal interventies waarbij nieuwe trajecten niet opgestart worden, zoals 
Inhuis Steungezinnen en Homestart. De lopende trajecten gaan door als gezinnen dit 
wensen, nnaar nieuwe trajecten worden niet opgestart. Omdat een huisbezoek hiervoor 
noodzakelijk is. Er zullen minder trajecten worden ingezet dan zonder 
coronamaatregelen. 
Alle bijeenkomsten van het preventie platform jeugd zijn voor onbekende tijd 
geannuleerd. 

Jeugdgezondheidszorg 
Alle consulten bij de GGD gaan door, in overleg met ouders en kinderen. Indien mogelijk 
gaat dit via beeldbellen. Het Rijksvaccinatieprogramma is grotendeels onderbroken. Het 
grootste deel van de groepsvaccinaties worden verschoven naar het najaar van 2020. 
Jeugdgezondheidszorg door Yunio voor jonge baby's en kinderen in de leeftijd van 0 tot 
4 jaar en voor kinderen waar zorgen over zijn gaan door, at dan niet in aangepaste vorm 
(telefonisch consult). De vaccinaties voor opbouw basisimmuniteit gaan door. 

Voormekaar 
VMK is nog steeds toegankelijk via het algemene nummer. Daarnaast weten inwoners 
direct hun regisseur te vinden en ook externe partijen, zoals politie huisarts en 
zorgaanbieders, weten VMK te vinden. Op de korte termijn zijn er geen grote problemen 
te verwachten. De VMK teams functioneren, binnen de omstandigheden, goed. Elke 
individuele medewerker stemt zijn werk af op zijn/haar thuissituatie. Er is daarnaast een 



goede afstemming onderling over de invulling van het werk. Na aanvankelijk een 
terugloop in meld ingen van inwoners, komt dit oak weer op gang. Mochten de casussen, 
waarbij een huisbezoek wenselijk is, zowel vanuit inhoud of vanuit wens van de inwoner, 
zich ophopen, dan zal er een schaduw wachtlijst ontstaan. Hierover zijn de teams met 
elkaar in gesprek. 
Verder onderzoekt VMK een digitale inloop via Facebook am op die manier hun 
beschikbaarheid te vergroten. 

Vervoer 
Voor vervoer van en naar de coronacentra voor personen met corona, zijn afspraken 
gemaakt met ZOOV en het Rode Kruis. 

Ondernemersvereniging KNV Zorgvervoer en Taxi en vakbonden FNV en CNV hebben 
een protocol `veilig leerlingenvervoer en veilig kinderopvangvervoer opgesteld, wat van 
belang is nu de scholen weer (gedeeltelijk) open gaan. Vervoer vindt, met inachtneming 
van dit protocol, op de reguliere manier plaats. 

Sociaal Domein Achterhoek 
lnmiddels hebben de 8 Achterhoekse gemeenten een declaratieregeling vastgesteld, 
waarin aanbieders gecompenseerd warden voor de minder of niet geleverde zorg. De 
facturen hiervoor warden op dit moment bij alle gemeenten ingediend waarbij de 
maanden januari en februari 2020 als referentie warden gebruikt voor de maximaal uit te 
keren vergoeding. Voor meer info over de declaratieregeling wordt verwezen naar 
www.sociaaldomeinachterhoek.nl. Oak staat op de site een FAQ met veelgestelde 
vragen. Van de zorgaanbieders wordt overigens verwacht dat ze de clienten in beeld 
houden. Oak al kan dat bijvoorbeeld niet via dagbesteding dan wordt er vanuit gegaan 
dat de aanbieders bellen of een bezoek brengen zodat de situatie niet verslechterd. 
Indicaties warden daarbij niet aangepast, maar er vind een alternatieve invulling van de 
gestelde indicatie plaats. 



Programma Werken en ondernemen in een sterke 
regio 
SDOA 
De contacten met klanten worden nu zoveel als mogelijk digitaal/telefonisch afgehandeld. 
Een groot deel van de Wsw-ers is aan het werk. De klantmanagers van SDOA hebben in 
de periode dat gedetacheerde medewerkers noodgedwongen thuis moeten blijven 
veelvuldig contact gehad met deze medewerkers. Op dit moment bereiken ons geen 
verontrustende signalen over de gemoedsrust van de medewerkers en over thuissituatie. 

Werkbaan Oost 
Op 24 maart 2020 is Werkbaan Oost gesloten. Vrij snel kwamen echter diverse signalen 
van 1<wetsbare huiselijke situaties, mensen die zich opgesloten voelden en negatieve 
gevolgen ervaren door gebrek aan structuur. Werkbaan Oost heeft na overleggen met de 
GGD, het Overleg Onderdeelcommissies WSW en de ondernemingsraad besloten 
gecontroleerd open te gaan. Met extra maatregelen op de werkvloer en aangepaste 
werkprocessen. Personen uit de risicogroep zijn verzocht thuis te blijven. 



Program ma Plezierig Wonen 
Algemeen beeld 
Vooralsnog zijn er geen aanwijzingen dat er net als na de kredietcrisis van 2008 een 
nieuwe huizencrisis ontstaat, met forse prijsdalingen tot gevolg (aldus 
makelaarsvereniging NVM). 

Samen doorbouwen aan Nederland 
Deze week is de gemeenschappelijke verklaring `Samen doorbouwen aan Nederland' 
gepubliceerd. Met meer dan 30 partijen uit de bouw-, infra- en technieksector roept 
minister 011ongren op om de werkzaamheden zoveel mogelijk door te laten gaan. Denk 
daarbij aan de vergunningverlening door gemeenten, het naar voren halen van projecten 
door publieke opdrachtgevers en ook het blijven verstrekken van kredieten voor 
nieuwbouw en verduurzaming door financiele instellingen. Doel is om te voorkomen dat 
bouwprojecten vertragen of stil komen te liggen. 

Het is een mooie gedachte dat veel bouwactiviteiten door moeten gaan onder het mom 
van Samen doorbouwen. Dat is vooral ingegeven door de vastgoedpartijen (grond-, 
wegenbouw, aannemers). Of dat matcht met de voorzichtigheid die aspirant-kopers nu 
vertonen is, maar zeer de vraag. Daarvoor is niet alleen het consumentenvertrouwen van 
belang, maar ook de feitelijke financierbaarheid. Bij het derven van inkomen zullen 
banken terughoudend blijven. 

Wat kunnen we als gemeente doen 
Als gemeente kunnen we er proactief voor zorgen dat processen blijven door lopen. Zo 
zetten we in op: 

het voorkomen van vertraging bij bouwaanvragen, vergunningverlening en 
planvorming 
eigen aanbestedingen en opdrachten door laten gaan 
onderhouds-, keurings- en inspectiewerkzaamheden naar voren te halen 
waar mogelijk (groot) onderhoud, vervanging, renovatie, aanleg en 
verduurzaming van maatschappelijk vastgoed en infrastructuur in de planning 
naar voren halen en versnellen. 

We houden u op de hoogte van de ontwikkelingen en mogelijkheden op dit vlak. 

Processen rondom wonen 
Over het algemeen is het nu lastiger om samen met inwoners over bijvoorbeeld behoefte 
of een concreet bouwplan te platen. Normaal gesproken hebben we daar bijeenkomsten 
voor. Nu is dat niet mogelijk. We zoeken naar creatieve oplossingen om deze processen 
wel te laten draaien. 

Pro wonen 
ProWonen kiest voor maatwerk voor mensen die betalingsproblemen hebben door 
inkomensverlies: https://www.prowonen.nl/over-prowonen/nieuws-en-
evenennenteninieuwste-maatregelen/ 

Wonen en Zorg 
Voor wonen en zorg, en met name de verpleeghuiszorg, is natuurlijk aandacht. In 
financiele zin zijn de gevolgen voor gemeente hiervan beperkt. Aandachtspunt voor 
verpleeghuiszorg, en zorg voor jeugd en mensen met een verstandelijke handicap of 
psychisch probleem, in een instelling is wel hun welzijn; met name door het wegvallen 
van dagbesteding. 

VVellicht levert het mogelijke uitstellen van een verhuizing naar intramurale setting wel 
extra problemen op thuis, en op de druk op mantelzorgers. 



Program ma Vitaal Platteland 
Bestemmingsplan Buitengebied 
De intentie was onn voor de zomer het voorontwerp bestemmingsplan buitengebied ter 
inzage leggen. Tijdens een terinzagelegging worden meerdere bijeenkomsten 
georganiseerd, waar veel inwoners naar toe komen. Dit is nu niet mogelijk in verband 
met corona. We streven er nu naar om na de zomer het voorontwerp ter inzage te 
leggen. Nu de invoering van de Omgevingswet is uitgesteld, is dit ook qua planning geen 
probleem meer. 

Toeristenbelasting 
De crisis zorgt ervoor dat ondernemers uitstel aanvragen voor het betalen van 
belastingen over het jaar 2019. Tevens komen vragen binnen over afstel (kwijtschelding). 
Kwijtschelding van toeristenbelasting is echter niet mogelijk, omdat de toeristen de 
belasting betalen en ondernemers slechts het doorgeefluik' zijn. Wel heeft de crisis 
invloed op de hoogte van de te innen toeristenbelasting over het jaar 2020. Voor 
bedrijven die een nachtregister bijhouden betekent dit concreet minder verblijven. Al met 
al verwachten we dus minder opbrengsten uit toeristenbelasting over het jaar 2020 (wat 
in het voorjaar van 2021 geInd zal worden). 


	Page 1
	Page 2
	Page 3
	Page 4
	Page 5
	Page 6
	Page 7
	Page 8
	Page 9
	Page 10
	Page 11
	Page 12

